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آرمان ملی: استاندار تهران از برگزار کنندگان 
جشــنواره فیلم فجر به دلیل عدم رعایت فاصله 
گذاری اجتماعــی و پروتکل های بهداشــتی بر 
اساس تعهدات توافق شــده انتقاد کرد و بر لزوم 
برگزاری غیرحضوری جشــنواره موسیقی فجر 
تاکید کرد. انوشیروان محسنی بندپی افزود: ما از 
برگزار کنندگان فیلم فجر گلایه داریم که فاصله 
گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی 
و شرایطی را که وعده کرده بودند بر اساس توافق 
انجام دهند، عملیاتی نکردند. در همان شبی که 
عدم رعایت پروتکل ها را در جشــنواره فیلم فجر 
مشــاهده کردیم قرار بود که جشنواره را تعطیل 
و پلمب کنیم که اعلام کردند شب آخر است و ما 

نتوانستیم کاری کنیم.

عدم برگزاری مراسم اعتکاف
ایسنا: مسئول نهاد رهبری در دانشگاه تهران 
درباره  عدم برگزاری اعتکاف در این دانشگاه اظهار 
کرد: ســتاد ملی مقابله با کرونا اجــازه برگزاری 
اعتکاف را به ما نخواهد داد به جهت اینکه تجمع در 
یک محل بسته و حضور سه شبانه روز دانشجویان 
در آن محل احتمال شیوع کرونا را در پی خواهد 
داشت. حجت الاســلام محمد مهدی کرمی در 
پاسخ به این ســوال که عمده ترین مشکلاتی که 
دانشجویان برای مشاوره بابت آن مراجعه کرده اند، 
چه موضوعاتی بوده است؟ گفت: آمار دقیقی در 
دست نیســت و جمع بندی نهایی صورت نگرفته 
است، اما عمدتا محدود شدن فضا برای دانشجویان 

مشکل آفرین بوده است

پرداخت جریمه ها به ناجا؟
آرمان ملی: معاون اجتماعی و سخنگوی ناجا 
درباره درآمد حاصل از جریمه ها گفت: فرایند آن 
کامل مشخص است و فرآیند خود را طی می کند 
و اینکه گفته شــده به نیروی انتظامی پرداخت 
شــده صحت ندارد و یک فرایند قانونی از پیش 
تعیین شده دارد. ســردار مهدی حاجیان افزود: 
یک میلیون و ۳۶۸ هزار بازدید از صنوف مختلف 
داشــتیم و حدود ۳۴ هزار واحد پلمب و به ۷۴۵ 
هزار واحد تذکر شــفاهی داده شــد. ۶ میلیون و 
۵۰۰ هزار خودرو شناسایی شد و برای ۴ میلیون و 
۵۰۰ هزار خودرو اعمال قانون شده است. بیش از 
۶۰ درصد مصوبات کرونا یا به صورت مستقیم و یا 

غیرمستقیم با پلیس مرتبط بود.

مسمومیت ۶ نفر با الکل 
 آرمان ملی: سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان از مســمومیت شــش نفر بــا الکل در 
شهرستان پارسیان خبر داد. دکتر فاطمه نوروزیان 
اظهار کرد: جمعه ۲۴ بهمن آقای ۲۴ ساله با علائم 
مســمومیت به بیمارستان رســتمانی پارسیان 
مراجعه داشته که به دلیل عوارض کلیوی همان 
شب دیالیز شده و امروز یکشــنبه از بیمارستان 
ترخیص شد. پس از اولین مراجعه پنج نفر دیگر 
هم با علائم مسمومیت و تاری دید به بیمارستان 
مراجعه کردند که سه نفر بصورت سرپایی درمان 
شدند و دو نفر آقای ۴۰ و ۲۴ ساله به دلیل دچار 
شدن به عوارض بیشتر ناشی از مصرف الکل دست 
ساز هر کدام یک نوبت دیالیز شده و در حال حاضر 

در بیمارستان بستری هستند.

راه اندازی اتوبانی استراتژیک 
آرمان ملی: عضو شورای شهر تهران در حاشیه 
مراسم احداث پل های غیرهمسطح بزرگراه شهید 
باقری اظهار کرد: اتوبان شــهید باقــری یکی از 
اســتراتژیک ترین اتوبان های تهران محســوب 
می شود چرا که 11 کیلومتر طول دارد و از منطقه 
1۳ آغاز و به منطقه یک منتهی می شــود. مجید 
فراهانی، افزود: از آنجایی که اتوبان شهید باقری 
تقاطع غیرهمســطح آن ایجاد نشــده بود فقط 
دوربرگردان داشــت و این مسأله ســبب ایجاد 
تصادفــات رانندگی و ترافیک می شــد و به ویژه 
در ســاعات پیک ترافیک با مشــکلات عمده ای 

شهروندان مواجه هستند.

کلاه گشاد دولت بر سر شهرداری! 
 مهر: رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای 
اسلامی شهر تهران گفت: دولت در زمینه مطالبات 
شهری کلاه گشادی را بر سر شهرداری گذاشته و 
به رغم مشخص بودن رقم مطالبات، هیچ توجهی 
به پرداخت آنها نمی کند. محمد علیخانی افزود: 
باید ۳۰ هزار میلیارد تومان بدهی دولت به مدیریت 
شهری تسویه شود. عدم پرداخت سهم دولت در 
حمل و نقل عمومی موجب ایجاد مشکل در روند 
توسعه این ناوگان شده است، با این حال شهرداری 
اقدامات خوبی را انجام داده به ویژه معاونت حمل و 
نقل شهرداری بسیار فعال تر از گذشته شده است.

توضیح تخریب خانه احمد محمود
 ایسنا: در پی تخریب خانه پدری احمد محمود 
در بافت تاریخی اهواز و نسبت دادن صدور مجوز 
این کار از سوی مالکان و اداره کل میراث فرهنگی 
به شهرداری اهواز، شهرداری منطقه یک توضیح 
داد: خانه )پــدری( احمد محمود جــزو بناهای 
ثبت شــده نبوده و در لیست های اولیه اعلامی به 
شهرداری نیست. ضمن اینکه شهرداری هیچ  گونه 
مجوزی جهت تخریب ملک مذکور صادر نکرده 
است و مالکین راسا از داخل ملک اقدام به تخریب 

آن نموده اند.

سفر گردشگران ایرانی و ترکیه ای 
بدون گذرنامه، در کمیته فنی مشترک 
همکاری های گردشگری ایران و ترکیه 
مطرح شد. قرار اســت این پیشنهادِ 
ترکیه از سوی بخش گردشگری دو 
کشور به صورت ویژه پیگیری شود. 
ولی تیموری، معاون گردشگری وزارت 
میراث فرهنگی در پنجمین نشست 
کمیته فنی مشترک همکاری های 
گردشگری ایران و ترکیه روابط حسنه 
و نزدیکی تاریخی و فرهنگی دو کشور 
را ابزاری برای شناخت بیشتر مردم دو 
کشور از ظرفیت های موجود و تعمیق 
روابط و همکاری ها دانســت. معاون 
گردشــگری همکاری و مشــارکت 
طرفین در سرمایه گذاری و راه اندازی 
گردشگری جاده ابریشم را نیز حائز 
اهمیت ویژه دانست و انجام پروژه های 
مشترک با این موضوع در زیرمجموعه 
برنامه های کومسک را یکی از ساز و 

کارهای مهم در این خصوص خواند.

کوتـــــاه

یادداشــت

غربالگری برای بررسی سلامت جنین به تمام خانم های باردار 
باید اطلاع رسانی شــود. آنچه در شــیوه نامه وزارتخانه بهداشت 
توصیه می شود انجام غربالگری ترکیبی شامل سونوگرافی NT با 
اســتانداردهای کیفی مطلوب و آزمایش خون است که در صورت 
انجام، این آزمایشات قدرت تشــخیص 9۰ درصدی برای سندرم 
داون و سایر مشــکلات کروموزومی به ویژه بیماری های جنینی 
دارند. اگر جواب این تســت ها کم خطر باشــد در این صورت نیاز 
به اقدام دیگری نیســت و می توان مرحله دوم ســونوگرافی را در 
زمان 1۸ هفتگی بــارداری انجام داد و در صــورت پرخطر بودن 
سونوگرافی یا آزمایش خون براساس میزان مشکل به بانوان انجام 
تســت های تکمیلی با قدرت تشــخیص بالاتر را توصیه می کنیم. 
تست  تشخیصی آمنیوسنتز به ویژه در مواردی که اندازه  NT )آب 
پشت گردن جنین( زیاد باشد توصیه می شود. در این روش از مایع 
آمنیوتیک )مایعی که بدن جنین را احاطه کرده است( توسط سوزن 
از روی شــکم مادر باردار نمونه برداری می شود. درصد تشخیص 
مشــکلات کروموزمومی جنین 1۰۰ درصد و همراه با یک درصد 
خطر سقط است. آزمایش دیگری تحت عنوان آزمایش DNA آزاد 
جنین در خون مادر نیز با دقت تشخیص 99.۵ درصد در مواردی که 
اشکال جزئی در سونوگرافی وجود داشته یا استخوان بینی جنین 
کم رنگ باشد توصیه می شود. در صورت عدم مشکل در آزمایشات 
نیاز به آمنیوسنتز دیده نیست و مادر باید تنها سونوگرافی آنومالی 
را در 1۸ هفتگی انجام دهد. تنها تست تشخیصی NIPT  به دلیل 
تازگی و عدم سیاستگذاری برای بیمه شامل بیمه نمی شود. برخی 
بیمه ها و بیمه های تکمیلی تا حدودی هزینه های این تست های 
تشخیصی را پرداخت می کنند. برای اطلاع از سلامت جنین این 
نوع غربالگری ها نیاز است و پزشکان تنها به والدینی انجام غربالگری 
را توصیه نمی کنند که به دلیل اصــول اعتقادی مایل به اطلاع در 
مورد این مساله نیستند و کودک را ولو ناقص سقط نمی کنند. برای 
اطلاع از سلامت جنین انجام غربالگری نیاز است و باید قدم به قدم 
اقدامات تشخیصی را انجام داد. حتی اگر جواب تست DNA پرخطر 
باشد نیز باید تست آمنیوسنتز نیز انجام شود و شرط سقط جواب 
آمنیوسنتز است. نوار قلب ممکن است به نسبت تست ورزش یا آنژیو 
قدرت تشخیص بیماری نداشته باشد؛ آزمایشات تکمیلی در مورد 
مادر و جنین نیز مانند تست وررزش برای اطمینان از صحت جنین 
است. این تست ها پر هزینه اند اما سن بارداری بالا رفته و مشکلات 
جنین ارتباط مستقیم با ســن مادر دارد. نیازمند سرمایه گذاری و 
اطلاع رسانی به پزشکان و زنان باردار درباره این تست های تشخیصی 
هستیم. مشکل جوامع آفریقایی تهیه آب آشامیدنی است در حالی 
که در ایران واکسیناســیون سراسری است بنابراین کشورهای در 
حال توســعه مانند ایران بودجه خود را به مسائلی مانند سلامت 
مادر و جنین اختصاص می دهند که جزو شــاخص های بهداشتی 
هر کشوری است. کشورهای پیشــرفته ای مانند اسکاندیناوی نیز 
وجود دارند که تمام تســت های تشــخیصی و غربالگری مادران 
باردار را با هر هزینه ای رایگان انجام می دهند. بنابراین باید برنامه و 
شیوه نامه پزشکی را با توجه به میزان بودجه موجود کشور بنویسیم.

 لزوم انجام غربالگری
 برای کاهش سندروم دان

روی خط آرمان ملی
     88760176                                              

سهام عدالت
از وام سهام عدالت هیچ خبری نیست و بانک ها که اصلا در این 
مورد جوابگو نیستند. سایتی را هم که به صورت غیرحضوری اعلام 
کردند برای ثبت نام اصلا صحت ندارد لطفا مسئولان کارهایی که 

واقعا انجام می شود و صحت دارد را اعلام کنند.
 یک شهروند از تهران 

دریافت وام
بانک ها آنقدر مدارک  برای دریافت وام می خواهند که در توان 
وام گیرنده نیســت و بر خلاف گفته دولت که با ضمانت چک و 
سفته هم می شود وام گرفت اما بانک ها فقط کسر از حقوق ، حکم 
کارگزینی و.... می خواهند لطفا مسئولان راه را برای وام گرفتن 
هموار کنند تا بلکه مردم بتوانند لااقل با گرفتن وام مشــکلات 

زندگی را مرتفع سازند.
شریف از تهران  

  کنکور دکتری سازمان سنجش
سازمان سنجش اصرار به برگزاری کنکور دکتری در اسفندماه 
دارد.درحالی که بسیاری از شهرها وضعیت خطرناک قرمز از لحاظ 
کرونا دارند. موج چهارم ویروس انگلیســی هم به گفته مسئولان 
وزارت بهداشت شــروع شده و در کل کشــور پخش شده است و 
همچنین به گفته وزیر محترم بهداشت غالبا جوانان را درگیر می کند 

پس اصرار به برگزاری کنکور برای چیست؟
شادمهر از تهران 

باشگاه های بدنسازی
خواهشمندم از ستاد بحران کرونای استان البرز و شهر کرج 
که باشگاه های ورزشی بدنسازی و فوتبال را تعطیل کنید، زیرا 
تنها در این صورت می توان از رفتن بچه ها و جوانان به باشگاه ها 

جلوگیری کرد.
اصغری از کرج

مسکن ملی خرم آباد
طرح مســکن ملی شــهر خرم آباد مرداد ماه قســط اول را 
واریز کردیم، چند بار هم به معاونت باز آفرینی شــهری مسکن 
و شهرسازی و بانک  مســکن مراجعه کردیم ولی جواب شفافی 
نگرفتیم. ظاهرا خودشان هم بی اطلاع هستند  و اعلام می کنند 

که فعلا چیزی معلوم نیست.
خسروی از خرم 

افرایش سرقت های 
خُرد

 معاون اجتماعی نیروی انتظامی 
از افزایش 1۲ درصدی ســرقت های 
»خرد« خبر داد و از نهادهای مسئول 
خواســت نقش و ســهم خــود در 
پیشگیری و وقوع سرقت را مشخص 
کرده و به آن عمل کنند. سردار مهدی 
حاجیان افزود: کشــفیات پلیس در 
حوزه ســرقت 1۵ درصــد افزایش 
داشته زیرا سرفت های خرد 1۲ درصد 
افزایش یافته اما در عین حال سرقت 
به عنف، قاچاق محموله و مســلحانه 
کاهش داشته است. حاجیان در پاسخ 
به ســئوال دیگری در مــورد پرونده 
سربازی که به توســط یک نماینده 
ســیلی خورد، گفت: فرآیند قضایی 
پرونده این ســرباز به عنوان شخص 
حقیقی دنبال می شود و پرونده مربوط 
به نیروی انتظامی نیز به هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان ارجاع شده و ناجا 
در بحث معاضدت قضایی نیز کمک 
خواهد کــرد و پیگیری این مســاله 
هستیم زیرا فرمانده ناجا دستور موکد 
به معاونت حقوقی ناجا داده و بازرسی 
ناجا این موضــوع را به صورت جدی 

بررسی می کند.

نمایندگان مجوز 
خطوط ویژه ندارند 

رئیــس پلیــس راهــور تهران 
بزرگ گفــت: مجوزی بــرای تردد 
نمایندگان در خطــوط ویژه نداریم. 
سردار حمیدی افزود: بنده در چند 
رسانه این را دیدم که بعدا در همان 
جا هم تکذیب شد. این خبر مربوط 
به سال 9۷ بود که درخواستی در آن 
مقطع انجام شد و اقدامی نیز صورت 
نگرفت، در حال حاضر نه درخواستی 
وجود دارد و نه مجوزی صادر شــده 
اســت. وی در ادامه درباره رانندگان 
پرخطر نیز گفت: یک گروه رانندگان 
پرخطر داریم که قوانیــن و ضوابط 
موجود برای آنها بازدارنده نیســت 
و همچنان به تخلفات خــود ادامه 
می دهند. رانندگانی که سرعت های 
بالا را در دســتور کار خود قرار دادند 
و در محل هایی که فکــر می کنند 
امکان افزایش ســرعت وجود دارد با 
سرعت های سرســام آور جان خود 
و دیگران را به خطــر می اندازند. ۲۳ 
درصد از تصادفــات منجر به فوت را 

این گروه تشکیل می دهند.

    سولماز پیری      
متخصص زنان  و  زایمان 

نمکی درباره واکســن های تولید داخل کشور 
نیز گفت: »واکسن برکت فاز اول کلینیکال ترال 
را گذراند، واکسن رازی اجازه کلینیکال رو گرفت و 
واکنش ارتش هم قرار است به کلینیکال ترال وارد 
شود.« همچنین به گفته او، »واکسن پاستور زودتر 
می تواند به بازار بیاید.« همچنین در زمینه واردات 
واکسن کرونا به ایران، به گفته وزیر بهداشت، ۳۰۰ 
هزار دوز واکسن اسپوتنیک به زودی به ایران وارد 
خواهد شد و در آینده نیز علاوه بر واکسن چینی،  
1۶ میلیون دوز واکسن از سبد کواکس خریداری 
شده است. نمکی در واکنش به انتقادها درباره روند 
کند واکسیناسیون کرونا معتقد است: »در برخی 
از کشورها فاز انســانی، بالینی و کلینیکال ترال را 
بر روی مردم کشــورها با اسم واکسیناسیون آغاز 
کردند، اسم کشــورها را نمی گویم که روابطمان 

خراب نشود.«
  14 ابتلا به کرونای انگلیسی در دو استان

اما این همــه ماجرا نیســت و در پی گزارش 
مواردی از ابتلا به ویــروس جهش یافته کرونا در 
کشور، هشدارها نسبت به وخیم شدن وضعیت 
همچنان ادامــه دارد. در حالی که شــیوع گونه 
جهش یافته انگلیسی کرونا در حال افزایش است 
سعید نمکی، خواستار آمادگی کامل بیمارستان ها 
برای هجمه احتمالــی این ویروس شــد. وزیر 
بهداشت هم گفته است »در ویروس جهش یافته 
فقط ۷۲ ساعت وقت داریم.« نمکی همچنین بار 
دیگر تاکید کرد که »اسفندماه خیلی  سختی را 

پیش رو خواهیم داشت.« او همچنین افزود: مقابله 
با ویروس کرونا تا اکنون دو هفته زمان می برد به 
این معنا که از زمان افزایش بیماران ســرپایی تا 
افزایش بستری ها دو هفته فرصت وجود داشت 
اما در مواجهه با ویــروس جهش یافته این زمان 
به ۷۲ ساعت کاهش یافته است. در همین زمینه، 
انوشیروان محســنی بندپی، استاندار تهران، نیز 
با اعلام اینکه تا امروز دســت کم هفت نفر در این 
استان به سویه جدید ویروس کرونا مبتلا شده اند، 
در مورد وضعیت عمومی گفــت »در بهمن ماه 
شاهد افزایش میزان مبتلایان هستیم و هم اکنون 
روزانه ۲9۰ بیمار در بیمارستان های استان تهران 
بستری می شــوند.« همزمان کیانوش جهانپور، 
سخنگوی ســازمان غذا و دارو نیز از شناسایی ۷ 
مورد ابتلا به ویروس انگلیســی در استان قزوین 
خبر داد.  ســخنگوی وزارت بهداشــت نیز روز 
دوشــنبه نسبت به شــیوع ویروس جهش یافته 
هشدار داد و در عین حال افزود که موارد ابتلا به 
کووید-19 در گروه های سنی جوان طی هفته های 
اخیر نیز افزایش یافته است که می تواند در صورت 
عدم رعایــت مقررات فاصله گیری بهداشــتی و 
اجتماعی، موجب ابتلای افراد ســالمند در میان 
خانواده ها شــود.بر اســاس برآوردهای سازمان 
بهداشت جهانی، کسانی که به نوع جدید ویروس 
کرونا مبتلا می شوند، به طور متوسط آن را به 1.۵ 
نفر انتقال می دهند، حال آن کــه این میزان در 

مورد ویروس قبلی کرونا 1.1 نفر بود.

  افزایش آمار کرونا 
طبق آخرین اعلام وزارت بهداشــت و درمان 
نیز از یکشنبه )۲۶ بهمن( تا دوشنبه )۲۷ بهمن( 
۸۳ بیمار کووید19 جان خود را از دســت دادند و 
۷ هزار و ۷۶۰ بیمار جدیــد مبتلا به کووید19 در 
کشور شناسایی شــد که ۷۸۴ نفر از آنها بستری 
شدند.  ۳۷۰۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبت قرار دارند. در حال حاضر 9 شهرســتان 
)آبادان، اهواز، بندر ماهشهر، دزفول، دشت آزادگان، 
شــادگان، شوشــتر، کارون و هویزه( در وضعیت 
قرمز، ۳9 شهرســتان در وضعیت نارنجی، ۲۲۸ 
شهرســتان در وضعیت زرد و 1۷۲ شهرستان در 
وضعیت آبی قرار دارند. در همین حال نادر توکلی، 
معاون درمان ستاد مقابله با کرونا در استان تهران با 
اشاره به افزایش موارد بستری و مراجعات سرپایی 
ناشی از کووید19 در بیمارستان های استان، گفت: 
به دلیل نزدیک شدن به فصل بهار و عید نوروز ما 
احتمالا شــاهد افزایش حضور مردم در بازارهای 
رســمی و غیررســمی خواهیم بود و این موضوع 
هم ممکن است منجر به افزایش موارد ابتلا شود. 
متاسفانه طی 1۰ روز گذشته تعداد موارد بستری 
تجمیعی در بیمارستان های تهران به نزدیک ۲۰۰۰ 
نفر رسیده اســت و در بســیاری از بیمارستان ها 
افزایش موارد سرپایی را هم شاهد بوده ایم که این 
موضوع هم نگران کننده اســت. همچنین میزان 

بستری های روزانه حدود ۲۵۰ تا ۳۰۰ نفر است.

آرمان ملی- رها معیری: دی ماه سال گذشته بود که همزمان با آغاز سال نو چینی و هجوم گردشگران چین به ایران، شبکه های اجتماعی پر شد از فیلم هایی 
از داخل بیمارستان ها و اورژانس که بسیاری از نیروهای درمانی با لباس ایزوله و محافظ در رفت و آمد بودند، بسیاری از کشورها ورود ویروس کرونا را در 
کشورشان تایید کردند، اما مسئولان وزارت بهداشت با قاطعیت می گفتند که هیچ مورد از ابتلا به کرونا در کشور گزارش نشده. برخی از مسئولین نیز 
فیلم های منتشر شده در شبکه های اجتماعی را مربوط به شایعه سازان و رسانه های معاند می دانستند، تا اینکه اولین مورد از مرگ و میر کرونا در روز 30 
بهمن در قم تایید شد و از آن روز به طور مداوم سخنگوی وقت وزارت بهداشت جلوی دوربین خبرنگاران حاضر می شد و به ارائه آمار مربوط به کرونا و مرگ 
و میر می پرداخت. انگار از آن روز یک دفعه کرونا به ایران وارد شده و هر روز تعدادی را قربانی می کرد. حتی برخی از مسئولان وزارت بهداشت گزارش های 
در این رابطه را غرض ورزانه می دانستند و تاکید داشتند که اخبار واقعی کرونا را از طریق این رسانه دنبال کنند. تا اینکه در آستانه یک سالگی از بروز اولین 
مورد از بیماری کرونا در کشور، وزیر بهداشت روزگذشته اعلام یا به نوعی اعتراف کرد که از دی ماه 98 ایران درگیر شیوع کرونا بوده است. این درحالی است 
که در آستانه یک سالگی شیوع کرونا در کشور یک میلیون و ۵۲۶ هزار و ۲3 نفر به این ویروس مبتلا شده و ۵9 هزار و ۲8 نفر جانشان را از دست دادند. در 
این بین وزیر بهداشت به جای 1۲ ماه، از جمله 13 ماه استفاده می کند و می گوید: برخی آخرین روز بهمن ماه سال قبل را اولین روز مقابله ما با کرونا می دانند، 
اما ما از اواخر دی سال 98 درگیر مدیریت کرونا هستیم و  بیان این حماسه در طول این 13 ماه لازم است و ضرباهنگ تپش قلب ما با بالا و پایین رفتن منحنی 
استان ها جا به جا می شود.  سعید نمکی، با اشاره به اینکه در 13 ماه گذشته کرونا رنج های فراوانی به دنیا تحمیل کرد، افزود: اما معادلات مدیریتی جهان را 
هم به هم ریخت. به خاطر دارم در اولین روزهایی که ویروس قرار بود گرفتارمان کند، همکاران من برآورد می کردند اگر این طوفان رسید، چگونه سختی ها 
را مدیریت کنیم  و من آنجا عرض کردم درست است که خزانه ما خالی است و در اوج ظالمانه ترین تحریم ها هستیم و من بارها گفتم هیچ روزی روز عاشورا 

نیست و سرزمینی سرزمین کربلا نیست اما ظلمی که در این ایام سخت بر ملت شریف ایران روا داشتند بعد از واقعه عاشورا بر قومی روا نداشتند. 

»آرمان ملی« گزارش می کند:

اعتراف ورود کرونا به ایران در دی 98

»آرمان ملي« از وضعیت معشیتي مردم گزارش مي کند

زندگي قسطي به مایحتاج عمومي رسید

آرمان ملی: هر چه تورم و مشکلات معیشــتی در کشور افزایش پیدا 
می کند سبد خانوار جامعه نیز کوچکتر می شود و بسیاری از مردم به خرید 
قسطی اقلام ضروری شان روی می آورند، اقلامی که شاید تا چند سال پیش، 
اصلا هزینه ای محسوب نمی شد. در حال حاضر برای میلیون ها نفر در کشور، 
خرید اقساطی از خودرو و یخچال و تلویزیون به نان و ماسک و شامپو رسیده 
و بسیاری از مردم طعم گوشــت و ماهی تازه و برخی از میوه ها را به کل از 
یاد برده اند. چند وقت پیش بود که خرید اقساطی نان در شهرهای مختلف 
از جمله سیستان و بلوچستان، قزوین، زاهدان رسانه ای شد و در حالی که 
بسیاری از مســئولین این موضوع را تکذیب می کردند، خبرنگار»آرمان 
ملی« در مناطق جنوبی تهران با دفتر نســیه چندین نانوایی روبه رو شد. 
حالا نیز طبق ادعای بسیاری از فروشگاه های کوچک در محله های میانی 
شهر تهران، مردم برای اقلام ضروری زندگی شان مانند تخم مرغ، صابون، 
شامپو و ســیگار پول ندارند و به مغازه دارها وعده تسویه حساب با یارانه را 
می دهند. همچنین طبق یک بررسی میدانی، باید تا چند ماه آینده در انتظار 
مشکلات ریوی در بسیاری از مردان باشیم، چون با افزایش ۵ برابری قیمت 
سیگار، بسیاری از مردم توان خرید سیگارهای نسبتا باکیفیت را ندارند و 
همین امر باعث شده که آنها به مصرف سیگارهای بسیار بی کیفیت و حتی 
خطرناک روی بیاورند، البته اگر پول خرید همان ســیگاری که تا دو سال 

پیش هر پاکت آن هزار تومان بود و حالا به بیش از پنج هزار تومان رسیده، 
را داشته باشند.  

  هفت دهک جامعه در فقر 
همین چند روز پیش بود که مجید فراهانی، عضو شــورای شهر تهران 
اعلام کرد که ۷ دهک جامعه زیر خط فقر زندگی می کنند. او که با مسائل 
شهری سروکار دارد، بهتر از هر کســی می داند که پشت شیشه بسیاری از 
فروشگاه های شهر نوشته شده »فروش نســیه ممنوع« و هرچه به سمت 
جنوب شهر حرکت می کنیم تعداد این مغازه ها بیشتر می شود. با این حال 
هستند مغازه دارهایی که این کار را انجام نمی دهند و معتقدند که اگر به مردم 
اجناس قسطی و قرضی ندهیم، آنها چطور شکم شان را سیر کنند. در چهار 
راه مولوی که شاه راه جنوب تهران است، یکی از مغازه دارها است، او می گوید 
که »روزانه صدها نفر برای خرید قرضی چند عدد تخم مرغ، یک پاکت سیگار 
و حتی ماســک به من مراجعه می کنند و روی این را ندارم که آنها را جواب 
کنم. فروشــنده های بازار به ما جنس با چک نمی دهند، اما چه کنیم اگر 
هوای همدیگر را نداشته باشیم همین فردی که برای خرید چند عدد تخم 
مرغ و سیگار قرضی به مغازه من می آید اگر به او جنس ندهم، فردا ممکن 
است که مسلحانه بیاید و خیلی بیشتر از چند تخم مرغ از مغازه بردارد.« وی 
در ادامه افزود: »تا سال ها پیش خرید اقساطی مربوط به یک گونی برنج و 
تقریبا یک یخچال اقلام خوراکی بود، اما حالا به نیم کیلو برنج و چند عدد 
تخم مرغ رسیده است، ماکارانی، رب گوجه فرنگی، تخم مرغ، روغن، ماست، 
شکر و برنج کالاهای ضروری هستند که با گرانی های اخیر خرید این اقلام 

نسیه ای شده است.
  مردم درگیر خرید نسیه ای

نیمه آذر ماه امسال هم فروش قسطی نان نه تنها در رسانه های رسمی 
بلکه در فضای مجازی خبرساز شد. شهروندان برخی مناطق کشور بدهکار 
نانوایی ها شده  بودند. پیگیری های تجارت نیوز نشان می دهد این روزها فروش 
نسیه ای کالاهای اساسی موضوعی نیست که به برخی از قشرها یا محله ها 
تعلق بگیرد. بلکه امسال با گرانی های چشم گیر مواد غذایی برخی از مردم 

محله های تهران کالای ضروری زندگی شان را اقساطی می خرند!

    آماده باش وزیر به بیمارستان ها برای هجمه احتمالی کرونای جهش یافته 
  وزیر بهداشت: اسفند بسیار سختی با کرونا جهش یافته داریم


